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Saaristolautakunta 26.02.2019 § 8

Viestintä- ja kehittämispäällikkö Tiina Rinne-Kylänpää:

Vuoden 2016 vaihteessa astui voimaan pakkausten täysi tuottajavastuu,
jol loin pakkausten keräysvelvoite siirtyi kunnilta pakkausten tuottajille. Pak-
kaus ten tuottajia edustaa Suomen Pakkauskierrätys RINKI Oy, jonka eko-
pis te ver kos ton pisteisiin kuluttajat voivat palauttaa käytetyt kartonki-, lasi-,
me tal li- ja muovipakkaukset.Tällä hetkellä saariston kierrätyspisteet, jossa
on myös muovin keräys, löytyvät Luonnonmaalta ja Röölästä.

Saaristolautakunnalle on tullut esityksiä muovin keräyksen tehostamiseksi
Naan ta lin saaristossa.

Muovin kierrätys on tehtävä helpoksi kuluttajille lisäämällä muovijätteen
vas taan ot to paik ko ja. On otettava huomioon, että kesällä Naantalin saa ris-
ton väkiluku moninkertaistuu: vapaa-ajan asukkaita on noin 16 000, ja va ki-
tui sia asukkaita on noin 6 200.

Tammikuussa 2019 julkaistussa tutkimuksessa (IRO Research) selvitettiin
suo ma lais ten tottumuksia ja asenteita muovin kierrätyksestä. Vain hieman
yli puolet eli 53 % suomalaisista kerää ja kierrättää muovipakkaukset. Tut-
ki muk sen mukaan kierrätyspisteen läheisyys vaikuttaa haluun kierrättää:
52 % vastanneista koki, että keskeisin syy muovin kierrättämättä jät tä mi-
seen oli, että läheltä kotia puuttuu muovinkeräyspiste.

Kaupungin teknisistä palveluista saadun tiedon mukaan saariston jä te huol-
lon asiaa ollaan parhaillaan selvittelemässä yhdessä jätehuollon toi mi joi-
den kanssa.

VIESTINTÄ- JA KEHITTÄMISPÄÄLLIKKÖ:

Saaristolautakunta päättää esittää teknisille palveluille, että
myös Teersalossa olisi muovinkierrätyspiste. Saariston jä te-
pis tei den tyhjennysväleihin on tärkeää kiinnittää huomiota se-
son ki ai koi na, jolloin jätehuollon käyttäjien määrä mo ni ker tais-
tuu.

SAARISTOLAUTAKUNTA:

Saaristolautakunta päätti esittää teknisille palveluille, että Ry-
mät ty län keskustaan, Merimaskun kirkolle ja Teersaloon saa-
daan kattavat ekopisteverkostot (sis.pahvi, muovi, kartonki,
la si, metalli). Saariston jätepisteiden tyhjennysväleihin on tär-
keää kiinnittää huomiota sesonkiaikoina, jolloin jätehuollon
käyt tä jien määrä moninkertaistuu.



Saaristolautakunta 01.09.2020 § 23

Viestintä- ja kehittämispäällikkö Tiina Rinne-Kylänpää:

Lounais-Suomen jätehuoltolautakunnan, Lounais-Suomen Jätehuolto Oy:n
ja Naantalin kaupungin kesken järjestettiin tapaaminen 25.10.2019.

Jätehuoltoasiaa on käsitelty tämän jälkeen ympäristö- ja ra ken nus lau ta-
kun nas sa 20.11.2019 § 87 sekä kaupunginhallituksessa 16.12.2019 § 402.
Naan ta lin kaupunginhallitus on lähettänyt pyynnön Lounais-Suomen jä te-
huol lol le eko- tai kierrätyspisteiden lisäämisestä.

Lounais-Suomen Jätehuolto Oy on antanut kaupunginhallitukselle esi tys lis-
tan (SAARISTOLTK 1.9.2020) liitteenä olevan lausunnon.

Lausunnossa todetaan saariston osalta seu raa vaa:

"LSJH tiedostaa, että Merimaskun ja Velkuan alueelle tulee
me tal li- ja lasipakkausten lisäksi lisätä kartonki- ja muo vi pak-
kaus ten lajittelumahdollisuuksia. LSJH tulee yhteistyössä
tuot ta jien kanssa kehittämään myös tämän alueen pak kaus-
jät tei den, biojätteiden ja tekstiilijätteiden alue ke räys ver kos toa,
'korttelikeräysverkostoa' ja hyötyjätekimppa ko ko nai suut ta
syksystä 2020 alkaen kun uuden jätelain linjaukset ovat tar-
ken tu neet."

LSJH varmistaa, että yhtiön ylläpitämillä täydentävillä kier rä-
tys pis teil lä on riittävän tiheät tyhjennysvälit, niin että yli täyt ty-
mis tä ja roskaantumista ei syntyisi. Lisäksi LSJH voi omalta
osal taan muistuttaa Rinkiä tyhjennysvälin lisäämisestä hei dän
Rinki-ekopisteille. Kausiluonteinen asuminen huo mioi daan
myös lajittelumahdollisuuksien kehittämisessä uuden jä te lain
astuttua voimaan. "

VIESTINTÄ- JA KEHITTÄMISPÄÄLLIKKÖ:

Saaristolautakunta merkitsee asian tiedoksi.

SAARISTOLAUTAKUNTA:

Viestintä- ja kehittämispäällikön ehdotus hyväksyttiin.


